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Närvarolista                   

                    

Ledamöter Närvaro 

 

S 

 

Ann-Christine Jonsson 

 

Nb 

 

L 

  

Martin Bengtsson 

 

Nb 

 

C 

 

Patrik Persson 

 

Nb 

 

M 

 

Ulf Vidman 

 

Nb §§ 35-44, 46-51 

 

M 

 

Veronika Håkansson 

 

Nb  

 

M 

 

Olle Wärnick 

 

Nb  

 

C 

 

Malin Svensson 

 

Nb §§ 35-43, 45-51 

 

C 

 

Anders Persson 

 

Nb §§ 35-43, 45-51 

 

C 

 

Stig-Erik Dahlberg 

 

Nb 

 

L 

 

Hans-Peter Carlson 

 

Nb   

 

L 

 

Agneta af Ekenstam 

 

Nb §§ 35-43, 45-51 

 

KD 

 

Per-Daniel Liljegren 

 

Nb §§ 35-43, 45-51 

 

KD 

 

Therése Mörtzell 

 

- 

 

S 

 

Ulrik Dahlgren 

 

Nb §§ 35-44, 46-51 

 

S 

  

Leif Karlsson 

 

Nb  

 

S 

 

Karin Malmfjord 

 

Nb §§ 35-44, 46-51 

 

S 

 

Peter Åberg 

 

Nb §§ 35-43, 45-51 

 

S 

 

Maria Gardfall  

 

Nb   

 

S 

 

Rickard Frohm 

 

Nb   

 

S 

 

Gunilla Lundgren 

 

Nb 

 

S 

 

Fredrik Boström 

 

Nb 
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Närvarolista – forts.  

    

Ledamöter (forts.) Närvaro 

 

V 

 

Daniel Johansson  

 

Nb  

 

V 

 

Linda Glasin 

 

Nb  

 

V 

 

Andreas Johansson 

 

- 

 

V 

 

Emilia Ronnhed  

 

- 

 

V 

 

Harald Kristiansen 

 

Nb §§ 35-43, 45-51 

 

SD 

 

Elving Karlsson 

 

Nb  

 

SD 

 

Marie Berglund 

 

Nb   

 

SD 

 

Nils-Erik Dahlberg 

 

- 

 

SD 

 

Ali Rubertsson 

 

- 

 

KL 

 

Erold Westman 

 

Nb 

Tjänstgörande ersättare Närvaro Ledamot som ersätts 

    

 

V 

 

Marcus Glasin 

  

Nb 

 

Andreas Johansson  

  27  

 

Nb = Närvarande beslutande 
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KF § 35  KS/2025:19 - 007 

 

Information från kommunrevisionen 
 

Kommunrevisionen har framfört önskemål om att kommunfullmäktige vid 

varje sammanträde får information om de revisionsrapporter som kommun-

revisionen upprättat vid granskning av kommunens olika verksamheter.  

 

Vid tidpunkten för tillkännagivandet av dagens sammanträde och publice-

ring av tillhörande sammanträdeshandlingar, har det inte kommit in några 

nya revisionsrapporter till kommunfullmäktige sedan redovisningen vid  

föregående sammanträde.  

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att notera att det inte finns några nya revisionsrapporter från kommunrevi-

sorerna att ta del av vid dagens sammanträde. 

------ 

 

 

 

 



STORUMANS KOMMUN PROTOKOLL 5 (30)  

   

Kommunfullmäktige 2025-06-10  

 

_________________________________________________________________________________________________________________  

Justering (sign)  Expediering  

 

 

KF § 36   

 

Nya motioner och medborgarförslag 
 

Två nya motioner och tre nya medborgarförslag har inkommit inom före-

skriven tid enligt gällande arbetsordning för att väckas vid dagens samman-

träde. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlämna följande motioner till kommunstyrelsen för beredning:  

 

Ärende- 

beteckning 

Motion Motionär 

KS/2025:424 Återinförande av årskurs 4-6 i 

Stensele skola 

Martin Bengtsson (L) 

KS/2025:425 Avstå folkomröstningen 2026 Martin Bengtsson (L) 

 

att överlämna följande medborgarförslag till kommunstyrelsen för hand-

läggning och beslut som därefter ska återrapporteras till kommunfullmäk-

tige:  

 

Ärende- 

beteckning 

Medborgarförslag 

KS/2025:350 Övergångsställen vid E12 i centrala Storuman 

KS/2025:403 Ökad inkludering och stöd till personer med funktions-

nedsättning, särskilt autism, i Storumans kommun 

 

att överlämna följande medborgarförslag till förbundsdirektionen i Södra 

Lapplands Gymnasieförbund för handläggning och beslut som därefter ska 

återrapporteras till kommunfullmäktige:  

 

Ärende- 

beteckning 

Medborgarförslag 

KS/2025:314 Idrottssatsning för ungdomar 

----- 
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KF § 37  KS/2024:805 - 018 

 

Medborgarförslag - Gratis tomter i kommunens byar 
 

Ett medborgarförslag har lämnats in där förslagsställaren föreslår att kom-

munens tomter i mellanbygden (Gratianområdet) kan erhållas gratis (eller 

för 1 kr) vid byggnation av bostadshus där man ska bo permanent. Förslags-

ställaren uppger att man i deras byagrupp i samarbete med Slussfors intres-

seförening arbetar för att få fler familjer att flytta till området. Förslaget 

skulle då göra att det blir mer attraktivt att flytta till detta område i kommu-

nen (det finns två tomter i Slussfors som ägs av kommunen). För att det ska 

bli rättvist mot andra byar så skulle dessa regler förstås gälla all glesbygd i 

kommunen. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 202 att överlämna medborgarförslaget till 

kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har därefter över-

lämnats till mark- och exploateringsingenjören vid tekniska avdelningen för 

tjänsteutlåtande.  

 

Bakgrund 

Tekniska avdelningen säljer tomter och mark i enlighet med följande rikt-

linjer:  

o försäljning av tomter för permanentboende  

o försäljning av obebyggda resttomter  

o kommunala markanvisningar och exploateringsavtal 

 

Tomterna i byarna har idag ett fast kvadratmeterpris om 21 kr/m2. Som 

 exempel kostar kommunens två tomter i Slussfors 45 024 respektive 

53 172 kr. 

 

Utredning 

Ett exempel på att sälja gratis tomter är Nordmalings kommun, som 2012 

ville sälja 100 tomter runtom i kommunen för en krona. Resultatet 13 år  

senare blev ingen större inflyttning eller byggnationer på dessa tomter.  

 

När riktlinjerna för försäljning av tomter för permanentboende togs fram, 

granskades riktlinjerna av jurister och lantmätare. En fråga som är väl av-

vägd är då kommunen säljer tomter till självkostnadspris i områden där 

marknadspriset är högre. Enligt konkurrenslagen får inte kommunerna bed-

riva verksamheter/försäljning som bidrar till osund konkurrens.  

 

Kraven på byggnation, folkbokföring och begränsningar av vidareöverlå-

telse av tomten som ställs vid köp av tomter för permanentboende bedöms  
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KF § 37 – forts.  

 

väga upp den gynnande delen i att sälja till självkostnadspris. Om det är 

rättssäkert att sälja för bara en krona, även med ovan nämnda krav, förblir 

osäkert då det ej prövats av domstol.  

 

Det säger mycket om värdet på marken om kommunen säljer den för en 

krona. Om fastigheter säljs för en krona, blir fastighetsvärderingen låg och 

leder till svårigheter att belåna fastigheter. Fastighetsvärdet för hela områ-

den riskerar att sjunka.  

 

Sammanfattande bedömning 

Det är olämpligt av kommunen att sälja tomter för ”ingenting” och ger fel 

signaler att området är ingenting värt.  

 

Kommunen bör arbeta för attraktivare områden i byarna och tätorterna, som 

exempelvis Solsidan i Storuman. Om fastigheter ligger i attraktiva områden 

med närhet till strand, rekreation, utsikt, stora byggrätter med mera resulte-

rar det i ett högre marknadsvärde. Ett högt marknadsvärde blir en säkerhet 

för bankerna att bevilja lån på fastigheterna. 

 

Gratis tomter antas inte vara den faktor som avgör om någon vill bygga ett 

nytt bostadshus. Då själva husbyggnationen är merparten av kostnaden och 

inte tomtköpet.  

 

Beredande organs förslag 

Mark- och exploateringsingenjör Tim Sehlströms tjänsteutlåtande  

2025-04-10. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2025-05-13 § 35. 

Kommunstyrelsens protokoll 2025-05-27 § 48. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå medborgarförslaget i sin helhet.  

----- 
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KF § 38  KS/2025:367 - 042 

 

Tertialuppföljning januari-april 2025 för kommunfullmäk-

tige 
 

En ekonomisk uppföljning av kommunfullmäktiges verksamhet har upprät-

tats för perioden januari-april 2025. Kommunfullmäktiges budgetram upp-

går till 2 156 000 kronor 2025. Riktpunkt för de första fyra månaderna är  

33 procent. Nettokostnaderna för de första fyra månaderna samt en prognos 

på nettokostnaderna för helåret har ställts i jämförelse med budgetramen.  

 

Nettokostnaderna uppgår till 312 000 kronor för perioden januari–april och 

28 procent av budgetramen är förbrukad. Resultatet ligger 5 procentenheter 

under riktpunkten för perioden och är 13 procentenheter lägre än motsva-

rande period 2024. Föregående år hade valnämnden låg nettokostnad under 

perioden beroende på intäkter med anledning av valet till Europaparlamen-

tet.  

 

Prognosen för helåret är att kommunfullmäktige inte kommer att ha någon 

avvikelse mot tilldelad budgetram 2025. 

 

Beredande organs förslag 

Kommunfullmäktiges presidiums förslag 2025-05-08. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna upprättad tertialuppföljning för kommunfullmäktige perioden 

januari-april 2025 samt prognos för helåret. 

----- 
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KF § 39  KS/2025:354 - 042 

 

Tertialuppföljning januari-april 2025 för Storumans kom-

mun 
 

En ekonomisk uppföljning för kommunen och dess bolag har upprättats för 

perioden januari-april 2025. Uppföljningen innehåller förbrukning till och 

med 30 april jämfört med budget samt prognostiserad förbrukning jämfört 

med budget för hela året. Väsentliga periodiseringar av kostnader och intäk-

ter har gjorts för perioden januari-april. 

 

Kommunen gör en resultatprognos på 14,2 mnkr för 2025 vilket är bättre än 

det budgeterade resultatet. Orsakerna sammanfattas i lägre kostnader för 

avskrivningar, högre intäkter av statsbidrag samtidigt som det görs prognos 

om underskott för omsorgsnämnden och fritids-, kultur- och utbildnings-

nämnden.  

 

Beredande organs förslag 

Administrativ chef Patrik Nilssons tjänsteutlåtande 2025-05-09.  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2025-05-13 § 39. 

Kommunstyrelsens protokoll 2025-05-27 § 52. 

 

Kommunstyrelsens behandling 2025-05-27 § 52 

Vid kommunstyrelsens behandling beslutades att uppmana nämnderna att se 

över verksamheterna för att klara tilldelad budgetram och att i samband 

med delårsrapport för 2025 samt verksamhetsplan för 2026 redovisa vid-

tagna åtgärder för en ekonomi i balans.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna upprättad tertialuppföljning för Storumans kommun perioden 

januari-april samt prognos för helåret 2025. 

----- 
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KF § 40  KS/2025:190 - 611 

 

Förutsättningar att bibehålla skolorganisation - Slussfors 

skola 
 

Fritids-, kultur och utbildningsnämnden beslutade 2025-02-24 § 17 

 

att Slussfors skola under de tre kommande läsåren 2025/2026, 2026/2027 

och 2027/2028 kommer att bibehålla skolorganisationen under förutsättning 

att elevunderlaget inte understiger 10 elever tillsammans i årskurserna F-6. 

 

att om elevunderlaget under två läsår i följd inte når minimigränsen på 10 

elever ska skolenheten avvecklas.  

 

Bakgrund 

Slussfors skola är en skola med årskurser F-6. Enligt befintlig statistik 

kommer skolan att ha 21 elever läsåret 2025/2026, 17 elever läsåret 

2026/2027 och 11 elever läsåret 2027/2028. Boende i Slussfors arbetar ak-

tivt för att öka invånarantalet i byn. Under dialogmöten som genomfördes 

under höstterminen 2024 framkom önskemål om att ge arbetsro och ett lugn 

till skolan och byborna och inte som nu att känna en oro för att skolan kan 

komma att läggas ner. 

 

Bedömning 

En nedläggning av en hel skolenhet bedöms utifrån tidigare hantering i 

kommunen av liknande ärenden vara ett ärende av principiell beskaffenhet 

och ska beslutas av kommunfullmäktige.  

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-04-30. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2025-05-13 § 40. 

Kommunstyrelsens protokoll 2025-05-27 § 53. 

 

Kommunstyrelsens förslag  

 

att Slussfors skola under de tre kommande läsåren 2025/2026, 2026/2027 

och 2027/2028 kommer att bibehålla skolorganisationen under förutsättning 

att elevunderlaget inte understiger 10 elever tillsammans i årskurserna F-6. 

 

att om elevunderlaget under två läsår i följd inte når minimigränsen på 10 

elever ska skolenheten avvecklas.  
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KF § 40 – forts.  

 

Yrkande 

Per-Daniel Liljegren (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att Slussfors skola under de tre kommande läsåren 2025/2026, 2026/2027 

och 2027/2028 kommer att bibehålla skolorganisationen under förutsättning 

att elevunderlaget inte understiger 10 elever tillsammans i årskurserna F-6. 

 

att om elevunderlaget under två läsår i följd inte når minimigränsen på  

10 elever ska skolenheten avvecklas.  

----- 
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KF § 41  KS/2025:299 - 700 

 

Trygghetsboende i Storumans kommun 
 

Omsorgsnämnden beslutade 2025-02-27 § 24att ställa om till att inte ha  

biståndsbedömda platser på trygghetsboendet Liljan i Storuman. Nämnden 

beslutade att överlämna beslutet till kommunstyrelsen. Omsorgsnämndens 

bedömning och övervägande finns i protokollet från 2025-02-27. 

 

Bedömning 

Kommunfullmäktige beslutade 2019-04-23 § 45 att avsätta 12 000 000 kro-

nor ur kommunstyrelsens investeringsram 2016-2019 för omställning av del 

av äldreboendet Tranan till biståndsbedömt trygghetsboende. Trygghets-

boendet har varit i drift i snart 5 år och efterfrågan på boende är god.   

 

Eftersom kommunfullmäktige beslutade att trygghetsboendet Liljan skulle 

vara biståndsbedömt måste kommunfullmäktige upphäva sitt beslut för att 

omsorgsnämnden ska kunna ställa om Liljan till att inte vara ett bistånds-

bedömt trygghetsboende. 

 

Bedömningen om vilken beslutsnivå som ska ta beslut om ett trygghets-

boende ska vara biståndsbedömt eller inte biståndsbedömt är att det är om-

sorgsnämnden. Nämnden har möjlighet att föra upp ärenden på högre be-

slutsnivå. Ärendet bedöms inte vara av principiell beskaffenhet och det be-

döms finnas stöd i kommunens reglemente att nämnden har rätt att ta ett  

sådant beslut.  

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-05-09.  

Kommunstyrelsens protokoll 2025-05-27 § 54.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att upphäva kommunfullmäktiges beslut 2019-04-23 § 45 i den del att 

trygghetsboendet Liljan ska vara ett biståndsbedömt boende 

 

att omsorgsnämnden har rätt att själv ta beslut om trygghetsboenden ska 

vara biståndsbedömda eller inte biståndsbedömda. 

----- 
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KF § 42  KS/2024:786 - 041 

 

Investeringsprojekt 2025 inom kommunstyrelsens investe-

ringsram - renovering av flerbostadshus till seniorboende 

(Skräddaren 11) 
 

Storumans kommun och Fastighets AB Umluspen (FABU) driver gemen-

samt ett projekt i samarbete med Statens Bostadsomvandling AB (SBO) för 

att möjliggöra en omfattande upprustning och ombyggnation av flerbo-

stadshuset Skräddaren 11 beläget på Järnvägsgatan 8 i centrala Storuman 

till ett seniorboende. Fastigheten är i behov av omfattande fastighetsunder-

håll. Kommunen har sedan tidigare ingått en avsiktsförklaring med SBO om 

att utreda tekniska och ekonomiska förutsättningar för ett genomförande av 

projektet. Projektet har nu nått ett skede där kalkyl, hyresnivåer och tek-

niska förutsättningar bedöms vara uppfyllda.  

 

Nästa steg är att ta fram ett förfrågningsunderlag och därefter utvärdera in-

komna anbud. Förutsatt att anbuden ryms inom den kalkylerade budgeten, 

förväntas SBO:s styrelse fatta beslut om att bevilja investeringsmedel vilket 

möjliggör genomförandet av projektet. 

 

För att kommunen ska kunna realisera sin del av projektet krävs följande 

under förutsättning att SBO:s styrelse fattar ett positivt beslut om genomfö-

rande: 

o Förvärv av fastigheten Skräddaren 11 (Järnvägsgatan 8) från FABU för 

4 200 000 kronor. 

o Investeringsbeslut om 4 000 000 kronor för förbättring av utemiljö,  

inklusive nya carportar, förråd och hårdgjorda ytor. Denna investering 

bekostar inte SBO. 

o Försäljning av den förvärvade fastigheten Skräddaren 11 (Järnvägsgatan 

11) till SBO för 2 kronor. 

o Tecknande av blockförhyrningsavtal (kallhyra) med SBO med en avtals-

tid på 25 år. Den preliminära kalkylerade kallhyran uppgår till 1 390 000 

kronor per år. 

o Genomföra upphandlingar och teckna erforderliga avtal för projektets 

genomförande. 

Om SBO:s styrelse fattar beslut om att inte genomföra projektet kommer 

inte kommunfullmäktiges beslutet att verkställas. 
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KF § 42 – forts.  

 

Bedömning 

Bedömningen är att finansieringslösningen med SBO är fördelaktig bero-

ende på att kommunen behöver bara låna eller använda likvida medel i  

begränsad utsträckning när SBO finansierar merparten av investeringen.  

 

Bedömningen är att lösningen med ett seniorboende är ekonomiskt fördel-

aktigt för kommunens omsorgsverksamhet när en särskild boendeplats kos-

tar cirka 1 000 000 kronor per år och hemtjänst för en person kostar cirka 

337 000 kronor per år. Alla boenden kommer inte att ha hemtjänst men be-

dömningen är att ett flertal kommer att ha det. 

 

Investeringsbeslutet på 4 000 000 kronor för utemiljö med mera kommer att 

rendera kapitaltjänstkostnader första åren på ca 300 000 kronor per år.  

Bedömningen är att detta tas igen med en effektiviserad omsorgsverksam-

het. 

 

Kommunen kommer att behöva ta en nedskrivning av fastigheten på ca  

4 200 000 kronor när man säljer fastigheten till SBO för 2 kronor. 2024 

gjordes av försiktighetsskäl i bokslutet en avsättning för nedskrivning av 

Skräddaren 11 med 4 200 000 kronor. Detta innebär att nedskrivningen inte 

får någon resultatpåverkan 2025. 

 

Bedömningen är också att investeringen följer strategisk plans strategiska 

prioritering att kommunen ska ta fram fler och mer attraktiva bostäder. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2025-05-15. 

Kommunstyrelsens protokoll 2025-05-27 § 55. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avsätta medel och meddela igångsättningstillstånd för följande investe-

ringsprojekt år 2025 inom kommunstyrelsens investeringsram: 

 

Verksamhet Finansiering Projektnamn/ 

Kort beskrivning 

Belopp (kr) 

Fastigheter Hyresfinansierad Köp av Skräddaren 11 4 200 000 

Fastigheter Skattefinansierad Skräddaren 11 utemiljö 

m.m. 

4 000 000 

----- 
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KF § 43  KS/2025:397 - 111 

 

Förslag till ändring av valdistriktsindelning i Storumans 

kommun 
 

Året före ett valår ska kommunen se över indelningen av valdistrikt. Ett 

valdistrikt är ett geografiskt område och brukar bestå av mellan 1 000 och  

2 000 röstberättigade. Ett valdistrikt ska ha tillräckligt många väljare för att 

bevara valhemligheten.  

 

Enligt vallagen ska länsstyrelsen på förslag av kommunfullmäktige besluta 

om kommunens indelning i valdistrikt. Länsstyrelsens beslut ska meddelas 

senast den 1 december året före det år då beslutet ska tillämpas första 

gången.  

 

Valnämndens behandling 2025-05-12 § 4 

Valnämnden har sett över kommunens nuvarande valdistriktsindelning och 

konstaterat att två av kommunens valdistrikt har färre än 1 000 röstberätti-

gade. Då antalet röstberättigade minskat över tid och allt fler väljer att för-

tidsrösta, föreslår nämnden att antalet valdistrikt minskas från fem till tre 

enligt följande:  

 

o Gunnarns valdistrikt överförs till Vallnäs valdistrikt 

o Slussfors valdistrikts sydöstra del överförs till Vallnäs valdistrikt 

o Slussfors valdistrikts nordvästra del överförs till Tärnaby-Hemavans 

valdistrikt.  

o Luspens valdistrikt bibehålls oförändrat. 

 

Förslaget innebär att det inte kommer att finnas vallokaler i Gunnarn och 

Slussfors. För att kompensera detta kommer valnämnden i stället anordna 

förtidsröstning på valdagen i dessa orter. Skillnaden mellan vallokal och 

röstningslokal är att man i vallokal blir avprickad i en röstlängd och i röst-

ningslokal blir den inlämnade rösten hanterad som en förtidsröst. För välja-

ren innebär det förfarandet ingen större skillnad utan väljaren har ändå goda 

möjligheter att rösta på valdagen. En motsvarande förändring gjordes 2013 

då Hemavans valdistrikt överfördes till Tärnaby valdistrikt vilket bedöms 

fungerat väl för de boende i Hemavan.   

 

Valnämnden beslutade att uppdra till valnämndens presidium att utifrån 

ovanstående förslag komplettera beslutsunderlaget inför kommunstyrelsens 

beredning av ärendet.  
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Vid kommunstyrelsens sammanträde föreligger kompletterat beslutsun-

derlag som bland annat innehåller kartmaterial och förslag på ändrade val-

distriktsnamn.  

 

Beredande organs förslag 

Valnämndens protokoll 2025-05-12 § 4. 

Valnämndens presidiums underlag 2025-05-26. 

Kommunstyrelsens protokoll 2025-05-27 § 56. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna förslaget till ändring av valdistriktsindelning i Storumans 

kommun enligt upprättat underlag och överlämna det till länsstyrelsen för 

beslut.  

----- 
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KF § 44  KS/2025:351 - 107 

 

Ansvarsfrihet år 2024 - Södra Lapplands Gymnasieförbund 
 

Kommunfullmäktige ska pröva frågan om ansvarsfrihet för förbundsdirek-

tionen i Södra Lapplands gymnasieförbund samt dess enskilda förtroende-

valda för år 2024.  

 

Som underlag för beslutet har bland annat revisionsberättelse för år 2024 

med tillhörande bilagor översänts.  

 

Beredande organs förslag 

Kommunstyrelsens protokoll 2025-05-27 § 57. 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

att bevilja förbundsdirektionen i Södra Lapplands gymnasieförbund samt 

dess enskilda förtroendevalda ansvarsfrihet för år 2024.  

 

Jäv 

Peter Åberg (S), Anders Persson (C), Harald Kristiansen (V), Per-Daniel 

Liljegren (KD), Malin Svensson (C) och Agneta af Ekenstam (L) deltar inte 

i ärendets handläggning och beslut på grund av jäv.  

----- 
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Ansvarsfrihet år 2024 - Samordningsförbundet Södra  

Lappland 
 

Kommunfullmäktige ska pröva frågan om ansvarsfrihet för styrelsen i Sam-

ordningsförbundet Södra Lappland samt dess enskilda förtroendevalda för 

år 2024.  

 

Som underlag för beslutet har bland annat revisionsberättelse för år 2024 

samt årsredovisning 2024 översänts.  

 

Beredande organs förslag 

Kommunstyrelsens protokoll 2025-05-27 § 58. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja styrelsen i Samordningsförbundet Södra Lappland samt dess en-

skilda förtroendevalda ansvarsfrihet för år 2024.  

 

Jäv 

Ulrik Dahlgren (S), Ulf Vidman (M) och Karin Malmfjord (S) deltar inte i 

ärendets handläggning och beslut på grund av jäv. 

----- 
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Fyllnadsval - kommunstyrelsen 
 

Kommunfullmäktige har 2022-11-20 utsett Tomas Mörtsell (C) till ersättare 

i kommunstyrelsen innevarande mandatperiod.  

 

Tomas Mörtsell har 2025-02-14 inkommit med en avsägelse av uppdraget.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2025-04-22 § 32 att godkänna Tomas  

Mörtsells avsägelse och genomföra fyllnadsval vid kommunfullmäktiges 

nästa sammanträde den 10 juni.  

 

Förslag vid dagens sammanträde 

Kommunfullmäktiges valberednings ordförande Gunilla Lundgren (S) före-

slår att Roland Gustafsson (KD) utses till ny ersättare.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att utse Roland Gustafsson (KD) till ny ersättare i kommunstyrelsen efter 

Tomas Mörtsell (C) resterande del av innevarande mandatperiod.  

----- 
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Interpellation - vården i Tärnaby 
 

Linda Glasin (V) har 2025-05-27 lämnat in följande interpellation ställd till 

gruppledare alternativt partiordförande i Socialdemokraterna, Centerpartiet, 

Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och Sverigedemokraterna:  

 

På Omsorgsnämndens möte 15/1-2025 beslutades att alla partigrupper 

skulle inkomma med en skrivelse till nämnden om hur varje parti ser på 

vården i Tärnaby.  

 

Hur samverkanslösningen mellan region och vår kommun ska se ut fram-

gent, då med fokus på boendeformer – trygghetsformer, SÄBO och vård-

platser på sjukstugan. Visioner för dagsläget och på lång sikt.  

 

Ingen av era partigrupper har inlämnat någon skrivelse eller liknande  

dokument, varför? 

 

Enligt kommunallagen får interpellationer ställas av ledamöterna och riktas 

till ordföranden i en nämnd eller en fullmäktigeberedning samt till de för-

troendevalda i övrigt som fullmäktige bestämmer. I kommunfullmäktiges 

arbetsordning finns inget ytterligare reglerat som anger att man får ställa en 

interpellation till annan än ordförande i styrelse/nämnd.  

 

Ordförande meddelar att det enligt omsorgsnämndens justerade protokoll 

från sammanträde 2025-01-15 inte tagits något beslut om att partigrupperna 

ska inkomma med skrivelse om sin syn på vården i Tärnaby. Interpellantens 

hänvisning till ett sådant beslut är därför felaktig.  

 

Mot bakgrund av ovanstående utgår ärendet.   

----- 
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Interpellation - arbetet med näringslivsrådet 
 

Daniel Johansson (V) har 2025-05-30 lämnat in följande interpellation 

ställd till kommunstyrelsens ordförande Ulrik Dahlgren (S):  

 

Näringslivsrådet är en viktig plattform för dialog mellan kommunen och det 

lokala näringslivet. Rådet spelar en central roll i att främja företagande, 

skapa goda förutsättningar för tillväxt och stärka samarbetet mellan kom-

munen och företagare i området. Politiken är representerad genom vårt 

kommunalråd och vårt oppositionsråd.  

 

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor:  

 

1. Hur har arbetet i näringslivsrådet utvecklats under denna mandat-

period? 

2. Vilka frågor har varit i fokus och vilka insatser har gjorts för att 

stärka det lokala näringslivet? 

3. Hur ser dialogen ut mellan kommunen och näringslivet genom rådet? 

4. Finns det en plan för hur näringslivsrådet ska utvecklas framöver? 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att interpellationen får ställas.  

 

Interpellationssvar 

Kommunstyrelsens ordförande Ulrik Dahlgren (S) besvarar interpellationen 

enligt följande:  

 

1. Näringslivsrådet har haft en positiv inverkan på 2024 års näringslivs-

undersökning utförd av Svenskt näringsliv, där vi klättrade 87 place-

ringar, vilket var 4:e största ökningen i Sverige. Näringslivsrådet 

nådde däremot inte ända fram och 2025 års undersökning har visat 

på en liten minskning även om själva placeringen inte kommer förrän 

september. Näringslivsrådet har bytt medlemmar på företagarnas eget 

önskemål och vi jobbar vidare bland annat genom att ha möten sepa-

rat i Storuman och Tärnaby.  

2. Se bifogad ärendelista Bilaga 1 

3. Näringslivsrådets medlemmar har ett gemensamt ansvar att föra ut in-

formation från näringslivsrådet genom medlemsmöten, näringslivs-

träffar mm och detta har skett.  

4. Vi jobbar för närvarande vidare med syfte och agenda enligt bilaga 2. 
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Daniel Johansson tackar för svaret och interpellationen anses därmed 

besvarad.  

----- 
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KF § 49  KS/2025:429 - 050 

 

Interpellation - uppföljning av kommunens upphandlingar 
 

Daniel Johansson (V) har 2025-05-30 lämnat in följande interpellation 

ställd till kommunstyrelsens ordförande Ulrik Dahlgren (S):  

 

Kommunens upphandlingar är viktiga för att säkerställa kostnadseffektivi-

tet, kvalitet och att lagar och riktlinjer följs. Uppföljning av upphandlingar 

är en central del i att säkerställa att leverantörer lever upp till sina åtagan-

den och att kommunen får det den betalar för.  

 

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor:  

 

1. Har det genomförts någon uppföljning av kommunens upphandlingar 

under denna mandatperiod? 

2. Om ja, vilka upphandlingar har följts upp och vilka resultat har fram-

kommit? 

3. Finns det en strategi eller rutin för hur uppföljning av upphandlingar 

ska ske? 

4. Om uppföljning saknas, vad görs för att säkerställa att detta blir en 

del av kommunens arbete framöver? 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att interpellationen får ställas.  

 

Interpellationssvar 

Kommunstyrelsens ordförande Ulrik Dahlgren (S) besvarar interpellationen 

enligt följande: 

 

1. Upphandlingarna genomförs centralt vid Teknisk chef, sedan övertar 

respektive upphandlande enhet ansvaret för genomförande och upp-

följning. Enligt mina undersökningar har varje enhet gjort uppfölj-

ningar av samtliga upphandlingar både till genomförande och pris. I 

olika fall har erfarenheter dragit och förändringar har genomförts.  

 

Sedan har det gjorts uppföljning av upphandlingar på näringslivsråd-

et för att undersöka hur våra upphandlingar har varit enkla att följa 

och enkla för vårt lokala näringsliv att vara med. Den visade sig 

mycket bra oh många lokala entreprenörer har vunnit våra upphand-

lingar.  
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2. Se svar ovan och bilaga 1. 

 

Angående en annan sorts uppföljning som har med uppföljning av re-

spektive genomförd upphandling så är det många upphandlingar som 

finns att redovisa och tiden här inte räcker till så hänvisar jag till att 

det är offentliga handlingar och vill man kontroller alla finns den 

möjligheten genom att kontakta upphandlande enhet.  

 

3. Ja! Lite beroende på vilken typ av upphandling som är gjord, följande 

schema kan symbolisera de flesta.  

 
Typ av möte Mötesfrekvens Syfte med 

mötet 
Entreprenörens deltagare 

Startmöte/ 

Samord-
ningsmöte 

I en omfattning 

som behövs 
fram till entre-
prenadstart. 

Uppnå en så 

friktionsfri 
entreprenad-
start som 
möjligt. 

Ansvarig person/er som har 

mandat eller befogenheter 
för uppdraget. Arbetsledare. 
Personalrepresentant ska 
ges möjlighet att närvara. 
Eventuella underentreprenö-
rer kan också delta. 

Driftmöte Regelbundet 
under entrepre-
nadtiden. Inled-

ningsvis en 
gång per månad 
efter entrepre-
nadens start och 

därefter glesare 
enligt överens-
kommelse. 

Få den dagliga 
driften att 
fungera så bra 

som möjligt. 

Arbetsledare. Personalrepre-
sentant ska ges möjlighet 
att närvara. Eventuella un-

derentreprenörer kan också 
delta. 

Avtalsmöte Minst 2 gånger 
per år. 

Avtalet följs 
upp särskilt 

och entrepre-
nören ger 
möjlighet att 
muntligt 
kommentera 
de uppgifter 
som regel-

bundet ska 
lämnas in till 
beställaren i 
enlighet med 
avtalet.  

Ansvarig person/er som har 
mandat eller befogenheter 

för uppdraget ska närvara 
vid avtalsmötena. 

 

4. Nej det saknas inte.  
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Daniel Johansson tackar för svaret och interpellationen anses därmed besva-

rad. 

----- 
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KF § 50  KS/2025:430 - 456 

 

Interpellation - avvecklingen av fritidshustunnorna i  

Storumans kommun 
 

Daniel Johansson (V) har lämnat in följande interpellation ställd till kom-

munstyrelsens ordförande Ulrik Dahlgren (S):  

 

Storumans kommun har tidigare beslutat att arbeta för att avveckla fritids-

hustunnorna och ersätta dem med mer hållbara avfallshanteringslösningar 

som främjar återvinning. Arbetet med detta är av stor vikt för ekonomi, 

miljö och service till fastighetsägare.  

 

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor:  

 

1. Hur långt har kommunen kommit i arbetet med att avveckla fritidshus-

tunnorna? 

2. Vilka alternativ för avfallshantering planeras eller har redan införts 

som ersättning? 

3. Finns det en tidsplan för när avvecklingen ska vara genomförd? 

4. Hur informeras fritidshusägare om förändringen, och har de möjlig-

het att påverka processen? 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att interpellationen får ställas.  

 

Interpellationssvar 

Kommunstyrelsens ordförande Ulrik Dahlgren (S) besvarar interpellationen 

enligt följande: 

 

1. Vi jobbar på och frågan knyter an till fråga 3 angående en tidsplan 

för avvecklingen. Det finns ingen tidsplan eftersom vi följer frågan 

utifrån lagstiftningen.  

 

2. Förpackningsavfallet kommer fortsatt att lämnas vid återvinnings-

stationerna och vi håller på att se över platser för att eventuellt 

kunna ställa upp fler. Förhandlingar med markägare pågår (Ajaur 

och Joeström). På Morkans återvinningscentral finns det numera en 

container för plast och en för metall, färgat och ofärgat glas är 

också på gång. Detta arbete fortsätter och fler åtgärder kommer att 

tas.  
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3. Nej för närvarande finns ingen tidsplan utan vi följer utvecklingen 

med lagstiftning kring till exempel textil och mat och restavfall. Vi 

följer även utvecklingen inom förpackningsinsamlingen efter lag-

stiftningen inom även detta område håller på att sätta sig. Detta för 

att få en så bra och kostnadseffektiv utveckling i Storumans kommun 

som möjligt.  

 

4. Eftersom lösningen inte är framtagen ännu har inte någon informa-

tionsplan tagits fram. Men vi kommer att observera andra kommuner 

för att komma fram till en bra lösning även på informationsflödet. 

Dessutom har kommunen påbörjat försök som innebär att informera 

på plats vad som gäller. Dessa försök har gjorts och upplevs ha gått 

bra. Det blev ett fint resonemang kring avfallshanteringen och flera 

samförstånd. 

 

Daniel Johansson tackar för svaret och interpellationen anses därmed besva-

rad.  

----- 
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KF § 51    

 

Meddelanden 
 

KS/2022:663 

Länsstyrelsens beslut 2025-05-06 om ny ledamot och ersättare i kommun-

fullmäktige för Centerpartiet:  

 

o Avgången ledamot: Tomas Mörtsell 

o Ny ledamot efter Tomas Mörtsell: Stig-Erik Dahlberg 

o Ny ersättare efter Stig-Erik Dahlberg: Pereric Stenvall 

 

KS/2025:328 

Omsorgsförvaltningens redovisning av inrapportering till Inspektionen för 

vård och omsorg (IVO) över beviljade insatser till enskilda personer som 

inte verkställts.  

 

Lagrum Tidsperiod 

4 kap. 1 § Socialtjänstlagen – individ- och  

familjeomsorg 

Kvartal 1 2025 

4 kap 1 § Socialtjänstlagen (äldreomsorg) samt 

§ 9:2-10 lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) 

Kvartal 1 2025 

 

Vård- och omsorgsverksamhet i västra kommundelen  

Med anledning av inlämnad interpellation om vården i Tärnaby som utgick 

vid dagens sammanträde (KF § 47, sid. 20) meddelar Linda Glasin (V) att 

protokollet från omsorgsnämndens sammanträde 2025-01-15 felaktigt sig-

nerats digitalt av annan än utsedd justerare. Linda Glasin utsågs som juste-

rare men protokollet har istället signerats av den förre nämndsordföranden 

tillsammans med den nye nämndsordföranden.  

 

Glasin uppger också att Vänsterpartiet lämnade in sitt skriftliga yttrande 

över vård och omsorg i västra kommundelen vid omsorgsnämndens näst-

kommande sammanträde i februari men att det inte finns någon notering om 

att detta lämnats in.  

 

Glasin redogör härefter för yttrandet där man skriver att omsorgsboenden, 

hemtjänst, sjukvård och tandvård i kommunens västra del är i stort behov av 

samnyttjande av lokaler och personal, förbättring och effektivisering på kort 

och lång sikt. Vänsterpartiet förespråkar en samlokalisering av vårdverk-

samheten i centrala Tärnaby i samarbete med Region Västerbotten men 

kanske även apotek. Detta kräver att kommunen satsar på att investera i nya  
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lokaler då befintliga inte håller måttet, och där kommunen i sin tur hyr ut 

till regionen.  

 

Glasin anser avslutningsvis att partierna behöver kunna föra en dialog och 

bedriva politik och Vänsterpartiets yttrande kan vara en utgångspunkt för 

detta. Den politiska majoriteten har huvudansvaret och omsorgsnämndens 

organisation och arbete bör ses över utifrån det som nämns inledningsvis 

ovan. 

 

Protokollsanteckning 

Hans-Peter Carlson (L) vill få följande antecknat till protokollet:  

 

”Under kommunfullmäktige 10 juni 2025 i Storumans kommun framkom i 

information från Linda Glasin (V) att protokoll från Omsorgsnämnden inte 

innehåller korrekta uppgifter samt att fel personer justerat protokollet. 

Detta i sig är riktigt allvarligt – och fullständigt oacceptabelt. 

Dessutom har Vänsterpartiet vid efterföljande möte i Omsorgsnämnden 

lämnat ett yttrande i enlighet med det beslut som fattats men inte protokoll-

förts. Detta yttrande har inte heller noterats. 

De här händelserna är skandalösa. De innebär att ordförande, avgående 

och ny, i omsorgsnämnden i Storumans kommun medvetet och kraftigt bru-

tit mot de mest grundläggande regler man har i en demokrati. Det innebär 

också att man faktiskt fört både sina kollegor i nämnden, resten av politiken 

i kommunen och sina väljare – medborgarna – bakom ljuset.  

Tidigt i innevarande mandatperiod valde kommunstyrelsens ordförande att 

JO-anmäla några ledamöter i Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden för att 

de avslagit ett bygglov på felaktiga grunder. Ett lite märkligt agerande, men 

med grund i att KSO tyckte att det var viktigt att demokratins spelregler 

skulle följas. Vi ser med tillförsikt fram emot att KSO gör sammaledes den 

här gången, med mer fog för sin anmälan, när hans eget styre avsiktligt valt 

att köra över demokratin, juridiken och sina medborgare. Allt annat blir 

svårförklarat. 

Vi kan konstatera att det är en skam för kommunen och för de inblandade 

politikerna och det skvätter på oss alla i kommunpolitiken i Storumans 

Kommun. Det är inte så här man skapar förtroende, tillit och lockar fler att 

engagera sig. Man skäms.” 

----- 
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Justering (sign)  Expediering  

 

 

Avslutning 
 

Efter att sammanträdet avslutats önskar ordförande en glad sommar och 

kommunfullmäktige sjunger därefter traditionsenligt Idas sommarvisa.  

----- 

 

 

 

 

 


